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Zápis ze zasedání Sněmu zástupců LLM 

konaného 21. 10. 2023 Základní škola Tuchlovice 

 
Přítomni:  
S hlasovacím právem za kmeny 
Martin Kotval Jelen (Bobři), Marie Anna Hanzalová Blecha (Bobři), Hana Šrámková Moucha (Bobři), 
Tomáš Jurkovič (Drum Bun), Ilona Kaletová Owotanla (Hinajankaga), Martin Svoboda (Hinajankaga), 
Martin Čapek Indi (Changleska Thozi), Kristýna Bartolenová (Jestřábi), Markéta Šťastná (Jestřábi), 
Kamila Lunerová Maquiemi (Jezerní lidé), Josef Sokol Škarman (Jilm), Řehoř Závada (Kruh), 
Amálie Steinhauserová (Kruh), Filip Edlund (Kruh), Kryštof Záruba (Kruh), Rudolf Čadil (Mawadani), 
Adam Jakovljevič (Mawadani), Martin Lehký (Okwaho), Pavel Bartoš (Osmaka Opo), Kateřina 
Rozinková (Strážci pokladů), Petr Kopřiva Výr (Strážci údolí), Kryštof Matějka Štófi  (Strážci údolí), 
Jan Hladík (Strážci údolí), Tomáš Macek (Stromolezci), Jan Merhaut Mokrouš (Ťapáč), Jiří Plšek 
Wašteláka (Tate Osmaka), Iva Kučerová (Tate Osmaka), Jiří Zelenka Zelí (Trilobit), Radka Zelenková 
Šawonda (Trilobit), Milan Vavříček (Trilobit), Martin Pejša Medvěd (Tussilago), Barbora Hlaváčová 
(Tussilago), Eva Weislová (Wahpeton), Aleš Sedláček Tokaheya (Walden), Eva Beránková (Walden), 
Jan Hofmann (Walden), Pavel Nechuta (Walden), Pavel Spálený Yučikala (Wanagi Oyate), Vlastimil 
Kubát (Wannawega), Michal Novák Garf (Zuyá Wičhá) 
 
Za náčelnictvo s hlasovacím právem 
Tomáš Sadílek, Marek Havrlík, Tibor Parák, Lucie Vaňková, Filip Chmel, Dita Laštovičková, Pavlína 
Hlaváčová 
 
Za stráže s hlasovacím právem 
Petr Vilhelm Willy, Petr Jelínek, Nicol Jará, Marie Bílá, Jaroslav Šťastný, Petr Hrubý 
 
Za rody s hlasovacím právem 
Magdalena Dvořáková 
 
Bez hlasovacího práva 
Martin Kubín Zlobr (Bobři), Barbora Tichá Vanilka  (Bobři), Ondřej Červenka Červenka  (Bobři), Ilona 
Svobodová (Hinajankaga), Jan Bejček (Jestřábi), Kateřina Sadílková (Strážci údolí), Kukačková 
Dominika (Zuyá Wičhá), Chrudoš Vorlíček Top (Zuyá Wičhá) 
 
 
Omluveni (13 kmenů ze 38):  
Arapaho, Huascaran, Kynkažu, Lacerta Peta, Mniwača Wičašayatapi, Omaha, Otyókwa, Sokoli, Vlci, 
Wabash, Wallowa, Tančící Lososi, Stopaři 
 
 
1. Zahájení  
V 8:30 zahájil zasedání Sněmu zástupců (dále jen „SZ“) ohnivec T. Parák - Wičákha. Zažehl 
oheň Velkého ducha a čtyři Světla z něj vycházející. 
Předsedající přivítali všechny zúčastněné.  
Předsedající budou moderovat SZ. 
 
Přítomných hlasujících 40 z kmenů, k tomu 6 za náčelnictvo, 1 za rody a 6 za stráže 
Celkem 53 delegátů SZ 
 
 
 
Předsedající: Kamila Lunerová a Nicol Jará 
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Zapisovatel: Eva Weislová, Martin Hanuš 
Sčítací komise: Marie Bílá, Bára Tichá 
 
Proběhla zkouška hlasování online formou, pomocí QR kódů. 
 
Hlasování o postech na SZ: 
pro 52  proti 1 zdržel se 0 
návrh schválen 
 
Předsedající představili program SZ: 
 

Program Sněmu zástupců
Sobota 21. 10. 2023 

8:00 prezence 

8:30  zahájení Sněmu zástupců 

8:40 náležitosti SZ: 

- schválení programu    
- schválení předsedajících a řídících orgánů SZ     
- kontrola hlasovacího systému   
- zprávy členů náčelnictva   
- zpráva hospodářky   
- zpráva ústředí    
- zpráva Kontrolní a revizní komise  
- nové kmeny     
- schválení účetní závěrky    
- schválení příspěvků  
- představení nového účetního 

12:00  přestávka na oběd 

13:30   body jednání:  

- úprava Vnitřního řádu LLM a Stanov LLM 
- způsob a podmínky financování Klenovy Boudy (objekt Jáchymov)  
- další investice do Samechova  
- klubovna kmene Bobrů 
- Diskuze a hlasování o financování investičních projektů 
- kalendárium akcí LLM pro další období  
- strategický plán LLM 
- vstup do Pražské rady dětí a mládeže 
- další body programu mohou být doplněny 

18:00 večeře 

19:00 případné pokračování diskuze, schválení usnesení 

21:30 ukončení SZ

 
SZ hlasoval o schválení programu v navrženém znění. 
Pro: 53   proti: 0  zdržel se: 0 
Návrh schválen. 
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Zprávy z náčelnictva 

Zpráva náčelníka, T. Sadílka – Chlupa 
● Přivítání 
● První rok v nové sestavě náčelnictva 
● Ekorarad (organizační skupiny) - investiční a finanční chod v lize 
● Nové náčelnictvo se schází minimálně 1x měsíčně + pracovní skupiny. Které se věnují 
dílčím problémům a projektům 
● Úřední hodiny v úterý 
● Poděkování Kamile Válkové a Petrovi Kopřivovi (Výrovi) 
● LLM schválená MŠMT pro práci s dětmi a mládeží 
● Využití hlasování per rollam - schválení finančního daru kmeni Trilobit na jurtu 
● Změna správce Samechova z Indiho na Williho 
● Akce v lize 
o Setkání ohnivců, Seifertovo zimní klání, O Stříbrného Trilobita, Setkání náčelníků 
malé lóže, Ples LLM, Ptačí víkend pod Pálavou, Indiánské vítání jara (Bobři), Jarní klíčení, 
Stará Praha, Dřevní brigáda na Kosáku, Výroba luků, Woodcrafterské bloudění, Setkání 
rodinných kmenů, Nejkrásnější sbírka 
o Podařili se akce i pro věk 15-17 
● Vznikl nový kmen Zuyá Wičhá 
● Nový vizuál LLM - Janča Vinklerová a Bětka Faltisová 
o ligalesnimoudrosti.websnu.cz 
o úprava webových stránek, postupně proběhne úprava dalších materiálů 
● Canva - možnost využití členy LLM 
● Časopis Woodcraft 
o Nově v elektronické podobě - členům dostupné v rámci příspěvků, možnost měření 
čtenosti a úspěšnosti jednotlivých článků 
o Tištěná verze jen pro předplatitele 
● Budoucnost ligy 
o Přípravy ligy a náčelnictva na předání budoucímu náčelnictvu - jednoznačná 
organizační struktura, fundraising pro vícezdrojové financování, Klenova bouda a Samechov 
o Hledá se nový náčelník LLM 
● Vznikla nová strategie náčelnictva viz. Totemová deska 140 

Ohnivec – strážce ligové dýmky – T. Parák - Wičákha 
● Deník ohnivce - Betaverze Ohivecké příručky 
● Akce 
o Podzimní ohnivecké setkání - setkání a sdílení zkušeností, inspirace a nabití se energií. 
Téma Ohnivectví v běžném životě 
o Jarní klíčení - seberozvoj. Téma hrdinství 
o Ohnivecká čotokva - účastníci pořádali výroční sněm LLM 
● Budoucí akce 
o 3.-5.11.2023 Podzimní ohnivecké setkání 
o Jaro 2024 Jarní klíčení 
o Duben 2024 Táboření absolventů ohniveckých čotokev 
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o Květen 2024 Výroční sněm LLM 
o Listopad 2024 Ohnivecké setkání 
o  

M. Havrlík - Nechodí 
● Udržování kontaktů se spřátelenými organizacemi 
o OWC, WROP - Polská ÚROP, LLM SK 
● Pozvánka na vyrábění tyčí se slovenskými woodcraftery 
● Pozvánka do týmu sociálních sítí LLM 
o Tým Illeyawin, Vážka, Nechodí - hledají posily 
o Cíl je předehnat YMCU v počtu liků na facebooku 
● Akce 
o Dětský den na Pražském hradě 
o Točník - převzala Domča z VR 
o Lážoplážo - bude navázáno akcemi Lážopoplážo a Lážopředplážo 
o Pokládání kamenů zmizelých za woodcraftery 
● Budoucnost - Setkání CZ/SK/PL woodcrafterů 
o Plánování společných akcí 

D. Laštovičková 
● Online setkání 1x měsíčně 
● Setkání náčelníků malé lóže - probírána budoucnost akcí pro ML v lize 
○ Představení Woodcrafterského minima 
● Velké hry - letos vyhráli Bobři, všech her se zúčastnili 3 kmeny 
○ Stará praha - Ťapáč 
○ Stapa Černého vlka - Trilobit 
○ Čiwawa - Todi  - šifrovačka 
○ Kiwendotha - Strážci údolí 
● Pozvánka na Velké hry - nejen pro dětské kmeny 

F. Chmel - základny (Fram a Jahodina)  
● Fram 
o Brigáda - rekonstrukce - podlaha v podkroví, koupelny, natírání štítu, dotace 936 185 
kč 
o Čeká nás - výměna dveří, podlaha salónu, nové podhledy v koupelně, oprava omýtky 
v chodbě, kumbály v podkroví 
● Jahodina 
o prováděcí projekt, rozpočet, podpis smlouvy s dodavatelem, snaha o odkud okolního 
pozemku, žádost na vrt, žádnost o dotazi z fondu životního prostředí, přiznaná dotaze 12 
milionů z MŠMT, podepsaná smlouva s stavební firmou 
o budoucnost v debatě odpoledne 

P. Hlaváčová - Tawasenta – Svitek pro ML  
● Svitek pro malou lóži 
○ pozastaveno kvůli plánovaným úpravám Svitku 
● Dokončená studna na Samechově - kromě dlažby a odtokového kanálku - přislíbeno 
Břekem 
○ Zatím jen užitková voda 
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● Setkání rodinných kmenů na Samechově - 28.4.-1.5.2023 táboření, plnění činů, 
rozdělávání ohně (křesání, tření dřev), divadélko, sněm 
 

M. Lehký – vzdělávací akce pro členy LLM, Banát 
● Čotokva malé lóže 
● Náčelnické zkoušky - únor/březen 2024, přihlašování se spustí v průběhu přístího 
týdne 
● Revize vzdělávání 
○ Vypršela akreditace MŠMT. Nově může být v Národní soustavě kvalifikaci, není jisté. 
○ Co učit? Koho vzdělávat? Povinnost pro některé funkce? - bude se řešitv  dalších pár 
měsících (do konce března) 
● Tábor v Banátu 
○ začátek srpna 2023, 20 dětí, financováno dotací MZV ČR v 100% výši 

Petr Vilhelm - Willy – časopis Woodcraft  
● 809 orlích per 
● 62 titulů 
● 6 mistrovství 
● 9 dotazů v dotazárně - Výzva k využívání dotazárny 
● 3 schůzky 
● Revize Svitku - dotazník v totemové desce (jen zhruba 11 odpovědí), začne se revizí 
Svitku ML 
● Woodcrafterské minimum - informace v totemových deskách, testování v dětských 
kmenech, diskuze v září pro pražskou a středočeskou oblast, diskuze pokračovala večer před 
SZ 

Aleš Sedláček - Tokaheya – Kosák  
● Práce na sadu - pod dozorem Břeka jako sadaře 
● Dřevní brigáda - dřevo zbývá, příště se bude věnovat čas i jiným věcem 
● Potřeba posílit senné brigády 
● Sklizeno 600kg jablek - mošt za 200 kč 
● Prostor na úschovu kol a nový dřevní pro uvolnění místa na kola 

Pavel Spálený - Yučikala 
● Odkaz v lize 
○ Fotografie, ÚROP, Šéfredaktor Bizoního větru, sázení Totemové desky 
● Poukazování na důležitost IT 
● Poukázání na zrušení online setkání náčelnictva 

Kamila Válková 
● Počet členů LLM 1430 (říjen 2023, -30 meziročně) - 1244 ve kmenech, 88 v rodech a 
98 stráží  
● 25 rodů, 38 kmenů, 98 stráží 
● Vznikl kmen Zuyá Wička, zrušen Rod ze Želichova 
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Lucie Vaňková 
● Účetní zisk 1 379 727,13kč 
● Skutečný zisk 168 tisíc 
● Další šablony by měly být leden/únor a čerpání možná od září 2024 
● Předávání účetnictví Petrovi Kopřivovi (Výrovi) 
 
 
 
Kontrola hlasovacího zařízení: 54 hlasů. Přišla Dita Laštovičková Todi. 
 
Hlasování o účetní uzávěrce:  
Pro: 51  proti: 0  zdržel se: 2 
Návrh schválen. 

Zpráva kontrolní a revizní komise 
● Většina bez připomínek 
● Připomínky 
o Účetnictví 
▪ Pozvolna doplňovaný systém účetních směrnic 
▪ Číslování dokladů v účetnictví 
● chybějící čísla v některých číselných řadách ovlivněna způsobem využívání účetního 
software  
▪ do sbírky listin ve spolkovém rejstříku již byla uložena závěrka roku 2022, ač zatím 
nebyla schválena. 
● zveřejněno na základě požadavku MŠMT v souvislosti s jeho vrchnostenským 
postavením při poskytování dotací 
o Účetní doklady - pokladny 
▪ drobné formální nedostatky (košilky, podpisy) ve větším množství 
o Dotace 
▪ formální nedostatky v předkládaných dokladech 
▪ některé doklady nepředloženy vůbec 
● zjištěné nedostatky byly dodatečně objasněny a vyřešeny, případně bylo přislíbeno 
doplnění dokladů a formulářů do registru kmenů (což si však již KRK neměla příležitost 
ověřit) 
o Ostatní 
▪ není nastavena úplná systematičnost a jednotnost v zakládání a archivaci smluv a 
dalších dokumentů 
● Nebyla zjištěná žádná závažná pochybení ani problémy 
 

Chlup – Návrh příspěvky 2024 
● Příspěvky zůstanou ve stejné výši 
● V příspěvcích bude online verze časopisu místo tištěné 
● Tištěná verze bude k dispozici za předplatné 280 kč 
● Posun termínu úhrady příspěvků na 31. ledna, od 1. února pokuta 50 za započatý 
měsíc zpoždění 
● Diskuze 
○ Medvěd: Co dělat s nezájmem o tištěnou verzi časopisu? 



Zápis z SZ LLM 21. 10. 2023 Základní škola Tuchlovice 
 

Stránka 7 z 15 
 

■ Případná ztráta se zadotuje a příští rok se uvidí jestli je vydávání tištěné verze žádoucí. 
○ Netopýr: Plus tistěného, přečtou si časopis rodiče, online by ho spíš neotevřeli 
■ Chlup souhlasí že tištěná verze může být příjemnější, ale je více tištěných časopisů, 
které skončí nepřečtené 
○ Yuči: Má pocit, že to je reálně zvýšení příspěvků 
○ Chirurg: Neměřitelnost čtenosti tištěné varianty vůči elektronické a srovnání výsledků. 
 

Výše členských příspěvků - Návrh (beze změn ve výši, jen přeformulování 
skupin) 
● Osoba nad 15 let     650 
● Dítě do 15 let včetně     350 
● Student 450 
● Důchodce 450 
● Invalidní důchodce 450 
● Rodina 800 
● Rodinný příslušník     0 
 
● Platit rodinné příspěvky mohou osoby blízké žijící ve společné domácnosti. Do 
příspěvku lze zahrnout i studenty do 26 let žijící mimo tuto domácnost. Tento typ příspěvku 
se váže pouze k typu příspěvku ”Rodina”. 
● Zařazení do kategorií členských příspěvků se vztahuje k 31.12. Předcházejícího 
kalendářního roku 
 
 
Hlasování o výši příspěvků pro rok 2023 ve znění návrhu. 
Pro: 51  proti: 1  zdržel: 1 
Návrh schválen. 
 

Úkol náčelnictvu 
● Vzhledem ke zjištěné nekozistenci publikovaných verzí stanov a vnitřního řádu sněm 
zástupců ukládá náčelnictvu: 
○ Revizi usnesení sněmů zástupců za posledních 10 let týkající se úprav stanov a 
vnitřního řádu a zajištění publikace v platném znění (do 30.11.2023) 
○ Vypracovat návrh změn stanov a vnitřního řádu týkající se povinností náčelníků 
kmenů LLM a pravomocí kmenů LLM 
● Debata 
○ Top: Nekonzistence se zanesla zhruba před 10 lety, když se měnila Liga na zapsaný 
spolek. Náčelnictvo tehdy dostalo za úkol udělat úpravu stanov/vnitřního řádu. 
 
Hlasování o návrhu 
Pro: 51      proti: 0  zdržel: 2 

Klenova Bouda - Jahodina - Filip Chmel 
● Dostupnost běžkařských tras a sjezdovek na lyžování v blízkosti. 
● Jednání s městem o odkupu pozemku kolem budovy 
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● Prosklená čelní stěna s tesanými větvemi. 
● Suterén -varianty kolárna a lyžárny s místem na skútr 
● Náklady  
○ Pořízení nemovitosti 4,5 M kč 
○ Projektová příprava 1,2 M kč 
○ Rekonstrukce 32,1 M kč 
○ Odkup pozemku a vrt 0,3 M kč 
○ Autorský dozor a technický dozor investora 0,3 M kč 
○ Kořenová čistička + Biotop 1,5 M kč 
○ Tepelné čerpadlo 2 M kč 
○ Fotovoltaika 0,5 M kč 
● Zdroje 
○ Kanadský dar 6 M kč 
○ MŠMT 12 M kč 
○ SFŽP 5,6 M kč 
○ Dary. dotace, vlastní zdroje, úvěr, … 15 M kč 
● Motivace 
○ Nová ligová základna 
○ Odhad zisku až 2 M ročně (ze začátku 0,5 M) 
● Debata 
○ Stín: Kolik bude stát vyzkoušení si zajímavých technologií a/nebo třeba prosklená 
stěna 
■ Filip: Je to příležitost jak přilákat investory. 
○ Waštélaka: Proč nemít projekt jako objekt k podnikání a tedy neplatit DPH? 
■ Filip: Není to možné 
○ Medvěd: Co se bude  Je možno projekt zrušit i když je podepsaná smlouva? 
■ Filip: Udělá se harmonogram na příští rok s dodatkem a poté práce nebudou 
pokračovat dokud SZ znovu nerozhodne jinak. Pokud by SZ rozhodl, že už se nebude 
pokračovat, tak se zaplatí poplatek dodavateli a vypořádá se dotace od MŠMT. 
○ Yuči: Špatná dostupnost. Mělo náčelnictvo mandát na to podepsat takovou smlouvu? 
■ Filip: Odpovědnost nese náčelnictvo. Případný prodej by neměl být problém, nebojí se 
o to. Mandát náčelnictva byl na jednání o smlouvě. 
■ Marťa: Náčelnictvo má mandát nakládat s prostředky podle stanov. 
○ Jelen: Rizika shánění peněz na zbylé zdroje. Byly osloveny nějaké banky? 
■ Nebyly, není ještě částka o kterou by se mělo žádat. Existuje tabulka kalkulací na 
půjčku 15 M kč a LLM by měla být schopná splatit do 15 let ze zisku základen. 
○ Zelí: Byl se na Jahodině podívat a v zimě je cesta neshůdná. V létě po dešti je cesta 
také potenciálně nesjízdná. 
■ Cesta se upraví a v zimně bude jezdit správce na skůtru. 

Samechov - Petr Vilhelm 
● Nový název? - Tábořiště Soví louka 
○ Táboří tam Hinajankaga (v překladu něco se sovy) 
○ Je tam celoročně ke slyšení puštík 
○ Moudrost, vzdělávání 
● Táboření od roku 1925 
● Louka je ligově používaná 
● Dosažitelné místo ve středu republiky - dojezd autem až na louku, 0,5km od vlaku, 
1,5h z Hlavního nádraží 
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● Darovaná chata je na zbourání 
● Stavba nové budovy by měla nahradit naplánovanou stavbu pevné kuchyně, na kterou 
již byla vyhrazena částka 1 M kč 
● Budování 
○ Příprava terénu svépomocí 
○ Komín, … externí dodavatel 
○ Nábytek, vybavení svépomocí 
○ Svépomocí nevyrobitelné kusy nábytku 
● Hrubý rozpočet 4 M kč 
○ základy, komín, … 
● Středisko woodcrafterské moudrosti 
○ Primárně mířené na členy LLM s prioritizací nad ostatními uživateli 
○ čotokvy, kurzy, tábory menších kmenů, … 
○ kapacita louky 30 lidí 
○ účelem by neměl být zisk 
● Projekt Woodcrafterský víkend 
○ jednou za měsíc (2 měsíce) 
○ setkávání členů LLM 
○ možnost patronátu nad nedalekým  
○ vybudování woodcrafterská knihovna 
● Příležitost pro všechny zkusit svépomocí vybudovat novou základnu 
● Debata 
○ Lucka: Není ani možnost pronajímat chatu pro zisku, kvůli určení pozemku k rodinné 
rekreaci. 
○ Illeyawin: Je to buď Jahodina nebo Samechov nebo jde pokračovat v obojem?  
■ Lucka: Projekty by asi mohli běžet současně. 
○ Filip: Líbí se mi Samechov, ale nepřijde mi reálné dodělat to do roku 2025. 
● Dotazy: 
○ Lucka: Vyčíslení daru Laitových přes 21 tis. Samechov je s pozemkem problematický 
– nikdy nelze získat dotace pro dětské kmeny. 
○ Tokaheya: Tábory tam mohou být do té doby, než si někdo bude stěžovat – riziko 
○ Další problém je zastavěnost – procento zastavěnosti. Nelze stavět větší než na 
půdorysu Laitovic chaty. 
○ Lucka: sloučit pozemky nejdou, obec je přísná. Stavba by musela vzniknout ne místo 
chaty Laitovic, ale na druhém pozemku, kde je malá Vavrdovic chata (možno zastavit 15%) 
○ Willy: jedna věc je stavební úřad a pak obec, kde začínáme mít velmi dobré vztahy 
○ Klokša: Z čeho bude dotovány 4 mil. 
○ Willy: Nebude se stavět chata Klen, ale může se prodat Jahodina 
○ Lucka: mohly by jít oba projekty souběžně. Samechov nikdy nebude vydělávat, 
Jahodina je jako Fram, je to projekt do budoucnosti. Nejsou to protichůdné projekty. 
○ Filip: co je protichůdné je, že Jahodina musí být do roku 2025. Klenův dar zbývá 1 
mil., dát oběma rok a zatím na Samechov připravit stavební dokumentaci a povolení. 
○ Šawonda: Mám pocit, že náčelnictvo na to teď nemá peníze. Řekněme to rovnou. 
○ Lucka: Samechov má uznaný 1 mil. Lze ho využít na přípravu, na začátek stavby, … 
Musíme se rozhodnout, kam zbývající 1 mil. z daru dáme. 

Klubovna kmene Bobrů -  Kotval - Jelen 
● Bobři získaly novu budovu na klubovnu, která potřebuje rekonstrukci 
● Není projekt 
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● Žádost o mandát náčelnictvu aby odsouhlasil dar podobný daru Trilobitům na Jurtu z 
loňského roku 
● Debata 
○ Medvěd: Co je myšleno dodadováním o pozemku? 
■ Jelen: Pozemek pod tím a přístupová cesta je obce. Jedná se o pronájmu pozemku na 
30 let. 

Diskuze k projektům 
● Medvěd: Do čeho se má vlastně investovat? 
○ Chlup: Jako náčelnictvo bychom chtěli vidět projekt, ale proces byl zdlouhavý a 
nároční řešit mimo SZ a náčelnictvo s mandátem by mohlo proces urychlit. 
○ Jelen:  
● Výr: Jak by Bobři spláceli půjčku? 
○ Jelen: Rozbor na to máme a zvládli bychom to splácet. 
● Tokaheya: Klubovna pro kmen velikosti Bobrů je dobrá věc a klubovna pro ně dává 
smysl. 
● Medvěd: Co za ty peníze chcete dosáhnout? 
○ Jelen: Bude probíhat rekonstrukce, za tuhle částku bychom to dostali do 
provozuschopného stavu nebo to náčelnictvo zavrhne. 
● Yuči: Proč na to náčelnictvo nemá mandát, když mělo mandát na jahodinu? 
○ Chlup: Protože pro Bobry by to byl dar. 
● Maqiemi: Co je potřeba dodělat v klubovně Bobrů? 
○ Jelen: Udělat nové záchody, … 
● Nechodí: Nelíbí se mu personifikace projektů. Bobry by podpořil, budou pak dodávat 
lidi co budou využívat právě ligové základny. Jahodina je investice do budoucna. 
● Chlup: Odsouhlasil by projekt Bobrů a o Samechově a Jahodině by hlasoval příští rok 
● Buck: Pokud se má Jahodina splácet, tak by se asi měla více pronajímat nečlenům. 
Samechov nemá ligovou základnu, věci se dějí na Willyho pozemku. 
○ Chlup: K tomu byl schválen milion na táborové stavby, ale teď tu máme nový projekt, 
který má dopad i na ostantí projekty. U projektu na Jahodině se počítá s kombinací pronájmu 
členů i nečlenům. 
● Willy: Není fond na Samechov. 
○ Lucka: Fondy blokují peníze. Šablony by mohly být cesta k penězům na chatu na 
Samechově. 
● Filip: Jahodina byla koncipovaná na menší částku, zvedla se hlavně díky covidu 
● Zelí: Liga neroste, nevznikají nové dětské kmeny, které by třeba naplnili Jahodinu 40 
lidmi. Investice do (nových) kmenů by měla mít prioritu, tun. klubovna Bobrů by měla mít 
větší prioritu. Samechov taky dává smysl pro vzdělávání nových vedoucích. Když budeme 
investovat do Jahodiny a prořídnou nám řady, kdo tam bude jezdit? 
○ Medvěd: Provoz ligy je ze 70% dotován a ta situace je dočasná, musíme se nějak 
zajistit. Jahodina je cesta k lepší soběstačnosti. Za 20 let by nám měli alespoň z nějaké části 
pokrýt náklady. 
○ Todi: Náčelnictvo přes shánění peněz nemá čas na to sehnat člověka co bude shánět 
lidi co povedou  nové dětské kmeny. 
○ Tokaheya: Skauti mají taky základnu v lidech co se věnovali zajištění organizace a 
pak až začali nabírat větší množství členů. 
● Willy: Měli bychom rozhodnout mezi Jahodinou a Samechovem na úkor druhého. 
○ Medvěd: Není reálné podpořit oba projekty a dostavět srub na Samechově do dvou let. 
○ Willy: Navrhuje hlasovat o prodání Jahodiny nebo pokračování v projektu. 



Zápis z SZ LLM 21. 10. 2023 Základní škola Tuchlovice 
 

Stránka 11 z 15 
 

● Illeyawin: Lze na Samechove postavit srub? 
○ Wičháka: Musí se dodržet 40% nezastavěné plochy. Zbývá málo místo na rozšiřování 
na spodním pozemku, na horním pozemku by šlo postavit srub pro rodinnou rekreaci. 
● Chlup: Chceme investovat do Samechova, ale potřebujeme sehnat člověka co se bude 
věnovat fundraisingu. 
● Waštélaka: Je jistota, že není možná změna územního plánu? 
○ Medvěd: Úřady řekli že by to šlo, ale bylo by to na dlouho. 
○ Tokaheya: Ze zkušenosti 4 roky pokud je nakloněno představenstvo. 
● Zlobr: Zbude po stavbách na Samechově místo táboření? 
○ Willy: mělo by zbýt dost místa. 
● Yučikala: Kdy se sežene fundraiser? 
○ Filip: Až se vyřeší po dotacích rozpočet, budou se stanovovat podmínky na pozici. 
○ Tokaheya: Potkávám se s takovými lidmi a peníze na provoz nám nedají. Jen když se 
to bude hodit do jejich účelu. 
 
 
Kontrola hlasovacího zařízení: 54 hlasů, přišla Dita Laštovičková Todi. 

Usnesení SZ - Klubovna kmene Bobrů 
● SZ uděluje mandát náčelnictvu LLM poskytnout kmeni Bobrů účelový ddar z 
prostředků kanadaského daru za účelem rekonstrukce klubovny takto: 
○ Dar v výši maximálně 650 000 kč 
○ Bezúročnou půjčku ve výši maximálně 300 000 kč s odloženou splatností 2 roky 
 
Hlasování o udělení mandátu náčelnictvu ve věci klubovny kmene Bobrů. 
Pro: 53  proti: 0  zdržel: 1 
Návrh schválen. 
 

Usnesení SZ - Jahodina - Klenova bouda 
● Sněm zástupců schvaluje, aby se pokračovalo v projektu Jahodina. 
 
Hlasování o pokračování v projektu Klenova bouda. 
Pro: 49  proti: 5  zdržel: 0 
Návrh schválen. 
 

Usnesení SZ - Investiční objekty 
● Se ukládá náčelnictvu: 
○ Pokračovat v projektové přípravě stavby srubu na Samechově a na příštím sněmu 
zástupců představit způsob dalšího financování. 
○ Zahájit stavbu Klenovy boudy dle SOD a na příštím sněmu zástupců představit způsob 
dalšího financování. 
 
 
Hlasování o investičních objektech LLM. 
Pro: 51  proti: 0  zdržel: 3 
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Návrh schválen. 
 

Vstup do Pražské rady dětí a mládeže 
● Administrativní pomoc s dotacemi atd. 
● Zkouška práce s krajskými radami dětí a mládeže 
● Debata 
○ Tokaheya: u ostatních krajů nepůjde vstoupit jako celá liga 
○ Todi: Liga je moc malá aby sama o sobě prosazovala své cíle na státní nebo i krajské 
úrovni 
○ Yuči: V čem je to lepší než ČRDM? 
■ Lokální zastoupení, např. u magistrátu 
 

Usnesení SZ - Vstup do Pražské rady dětí a mládeže 
● SZ schvaluje vstup LLM do Rady dětí a mládeže hlavního města Prahy. 
 
Hlasování o vstupu do RDMP. 
Pro: 49  proti: 0  zdržel: 4 
Návrh schválen. 
 

Kalendárium 
26.-28.1. Setkání náčelníků malé lóže - Chlup 
23.-25.2. Náčelnické zkoušky - Marťa 
15.-17.3. Jarní klíčení - Ohnivecké společenství 
22.-24.3. Náčelnické zkoušky - Marťa 
12.-14.4. Stará Praha 
12.-14.4. Bloudění woodcrafterů 
12.-14.4. Dřevní brigáda Kosák - Tokaheya 
19.-21.4. Táboření účastníků ohniveckých čotokev 
26.-28.4. Oslava 30 let kmene Strážců údolí 
3.-5.5. Setkání rodinných kmenů 
17.-19.5. Výroční sněm LLM 
17.-19.5. Čiwawa 
7.-9.6. Stopa Černého vlka 
7.-9.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya 
14.-16.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya 
21.-23.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya 
12.-28.7. Táboření na Kosím potoce 
23.-25.8. Putování Malé lóže 
13.-15.9. Točník - Domča z VR 
27.-29.9. Kiwendotha 
27.-29.9. Tawiskara 
1.-3.11. Ohnivecké setkání - Ohnivecké společenství 
23.11. Sněm zástupců 
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Změna programu 
Hlasování o přesunutí schválení usnesení před další debatu. 
Pro: 52  proti: 0  zdržel: 0 
Návrh schválen. 
 

Schválení usnesení 
 

USNESENÍ SNĚMU ZÁSTUPCŮ LLM 
KONANÉ 21.10.2023 V ZŠ TUCHLOVICE V TUCHLOVICÍCH 

 
SZ bere na vědomí 

● zprávy členů náčelnictva, kontrolní a revizní komise a ÚROP 
● předběžný termín příštího Sněmu zástupců 23. listopad 2024 
● vznik kmene: Zuyá Wičhá 
● časový harmonogram akcí LLM pro další období do 31.12 2024 
  

SZ schvaluje: 

● účetní závěrku za rok 2022 
● výši členských příspěvků pro rok 2024 takto: děti do 15 let – 350 Kč; studenti, 
důchodci – 450 Kč; osoby nad 15 let – 650 Kč, rodiny – 800 Kč. Členský příspěvek 
stávajících členů je nutno uhradit do 31. 01. 2024 včetně na ústředí.  
● zvýšení členských příspěvků od 1. února 2024 pro stávající členy za každý měsíc 
prodlení platby o 50 Kč 
● pro stanovení kategorie výše příspěvků je rozhodné datum 31.12. 2023 
● zaplacením příspěvku vzniká nárok na online verzi časopisu Woodcraft; tištěná verze 
už bude dostupná pouze po uhrazení předplatného pro dané období 
● předplatné časopisu Woodcraft v tištěné verzi (4 čísla) je pro rok 2024 stanoveno na 
280 Kč 
● noví členové mají možnost platit pouze poměrnou část členských příspěvků podle 
počtu měsíců zbývajících do konce roku 
● Sněm zástupců schvaluje, aby se pokračovalo v projektu Jahodina. 
● Sněm zástupců schvaluje vstup LLM do Rady dětí a mládeže hlavního města Prahy. 
  

SZ uděluje mandát: 

● SZ uděluje mandát náčelnictvu LLM poskytnout kmeni Bobrů účelový dar z 
prostředků kanadského daru za účelem rekonstrukce klubovny takto: 
○ Dar ve výši maximálně 650 000 Kč 
○ Bezúročnou půjčku ve výši maximálně 300 000 Kč s odloženou splatností 2 roky 
 
 
 SZ ukládá Náčelnictvu: 
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●       Vzhledem ke zjištěné nekonzistenci publikovaných verzí Stanov a Vnitřního řádu sněm 
zástupců ukládá náčelnictvu: 

○ Revizi usnesení sněmů zástupců za posledních 10 let týkající se úprav Stanov a 
Vnitřního řádu a zajištění publikace v platném znění (do 30.11.2023) 
○ Vypracovat návrh změn Stanov a Vnitřního řádu týkající se povinností náčelníků 
kmenů LLM a pravomocí kmenů LLM    
 

● Pokračovat v projektové přípravě stavby srubu na Samechově a na příštím sněmu 
zástupců představit způsob dalšího financování. 
● Zahájit stavbu Klenovy boudy dle SOD a na příštím sněmu zástupců představit způsob 
dalšího financování.   
 
Hlasování o schválení usnesení. 
Pro: 52  proti: 0  zdržel: 0 
Návrh schválen. 
 
 
V Tuchlovicích 21. října 2023 
 
 
Pokračuje volná diskuze k akcím… 

Představení Vize LLM 
 
● Představení Michala Procházky (stráž LLM) 
● Kritické body pro LLM   
o Jasná organizační struktura a nastavené pozice v náčelnictvu a na ústředí - stanovená 
organizační struktura, popis dobrovolnických a proplácených akcí 
o Stabilizované náklady na ústředí – jak toho dosáhnout? LLM je uznanou organizací 
pro práci s dětmi a mládeží MŠMT – nové dotační výzvy a investice schvaluje náčelnictvo – 
nikdo se na LLM neobohacuje, získané prostředky jsou využity pro chod organizace 
o Kmeny splňují zákonné podmínky a podmínky dle stanov LLM – v současné době 
splňujeme na 65% 
o Funkční vzdělávací metodika – systém OP motivuje k činnosti – dochází k pravidelné 
či průběžné revizi SBK – sleduje současné seberozvojové a vzdělávací přístupy – konají se 
mezikmenové akce 
o Program dle myšlenek woodcraftu – chování členů napříč LLM odpovídá 
Woodcrafterskému zákonu – kmeny pořádají woodcrafterské sněmy, LLM pořádá 1 výroční 
sněm ročně. 
● Nelze dělat Vizi, pokud již teď něco nesplňujeme, proto 
● Plán pro náčelnictvo 
o Funkční kancelář LLM – jasně definovaná organizační struktura a kompetence se 
zodpovědností za odvedenou práci – je definované, která místa jsou placen, která 
dobrovolnická – splňuje podmínky uznané organizace MŠMT – reálný rozpočet, který 
dodržujeme – rozjet fundraising, abychom rozšířili portfolio příjmů 
o Funkční a kvalitní systém Náčelnických zkoušek a lesních škol – jsme to schopni 
opakovat- na základě NZ jsem opravdu schopný vést kmen 
o Funkční metodika pro vedení a činnost kmene 
o Funkční komunikační ekosystém – webové stránky – nový mailing – Newsletter 
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o Máme náčelníka VL, který ví, co má dělat – 5x akce VL ročně, nastavený
komunikační kanál
o Pečujeme o kategorii 15-26
o Funkční soběstačné základny se stabilními správci

Diskuse 
Netopýr: mohl by existovat seznam pro hospodáře – máš odevzdat tehdy a tehdy to a to … má 
to vypadat takto 
Indi: nabízí pomoc s podobou nových NZ 
Diskuse o metodických materiálech 

Představení woodcrafteského minima 
● Je nutno zpracovat materiály z diskuze před SZ
● Vychází 3 varianty A) revize Svitku ML – vyškrtnout předělat doplnit činy B) budeme
pokračovat na Woodcrafterském minimu – bude z toho mistrovství, C) zaměříme se pouze na
metodiku, jak plnit, jak pracovat, …
● Tým cca 10 lidí, kteří se chtějí vyjadřovat, rozhodne mezi variantami. Skupina je
otevřená.

19:50 SZ ukončen 

V Tuchlovicích dne 21. 10. 2023 
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	Sčítací komise: Marie Bílá, Bára Tichá
	Proběhla zkouška hlasování online formou, pomocí QR kódů.
	Hlasování o postech na SZ:
	pro 52  proti 1 zdržel se 0
	návrh schválen
	Předsedající představili program SZ:
	Program Sněmu zástupců

	Sobota 21. 10. 2023
	8:00 prezence
	8:30  zahájení Sněmu zástupců
	8:40 náležitosti SZ:
	- schválení programu
	- schválení předsedajících a řídících orgánů SZ
	- kontrola hlasovacího systému
	- zprávy členů náčelnictva
	- zpráva hospodářky
	- zpráva ústředí
	- zpráva Kontrolní a revizní komise
	- nové kmeny
	- schválení účetní závěrky
	- schválení příspěvků
	- představení nového účetního
	12:00  přestávka na oběd
	13:30   body jednání:
	- úprava Vnitřního řádu LLM a Stanov LLM
	- způsob a podmínky financování Klenovy Boudy (objekt Jáchymov)
	- další investice do Samechova
	- klubovna kmene Bobrů
	- Diskuze a hlasování o financování investičních projektů
	- kalendárium akcí LLM pro další období
	- strategický plán LLM
	- vstup do Pražské rady dětí a mládeže
	- další body programu mohou být doplněny
	18:00 večeře
	19:00 případné pokračování diskuze, schválení usnesení
	21:30 ukončení SZ
	SZ hlasoval o schválení programu v navrženém znění.
	Pro: 53   proti: 0  zdržel se: 0
	Návrh schválen.
	Zprávy z náčelnictva
	Zpráva náčelníka, T. Sadílka – Chlupa


	● Přivítání
	● První rok v nové sestavě náčelnictva
	● Ekorarad (organizační skupiny) - investiční a finanční chod v lize
	● Nové náčelnictvo se schází minimálně 1x měsíčně + pracovní skupiny. Které se věnují dílčím problémům a projektům
	● Úřední hodiny v úterý
	● Poděkování Kamile Válkové a Petrovi Kopřivovi (Výrovi)
	● LLM schválená MŠMT pro práci s dětmi a mládeží
	● Využití hlasování per rollam - schválení finančního daru kmeni Trilobit na jurtu
	● Změna správce Samechova z Indiho na Williho
	● Akce v lize
	o Setkání ohnivců, Seifertovo zimní klání, O Stříbrného Trilobita, Setkání náčelníků malé lóže, Ples LLM, Ptačí víkend pod Pálavou, Indiánské vítání jara (Bobři), Jarní klíčení, Stará Praha, Dřevní brigáda na Kosáku, Výroba luků, Woodcrafterské bloudě...
	o Podařili se akce i pro věk 15-17
	● Vznikl nový kmen Zuyá Wičhá
	● Nový vizuál LLM - Janča Vinklerová a Bětka Faltisová
	o ligalesnimoudrosti.websnu.cz
	o úprava webových stránek, postupně proběhne úprava dalších materiálů
	● Canva - možnost využití členy LLM
	● Časopis Woodcraft
	o Nově v elektronické podobě - členům dostupné v rámci příspěvků, možnost měření čtenosti a úspěšnosti jednotlivých článků
	o Tištěná verze jen pro předplatitele
	● Budoucnost ligy
	o Přípravy ligy a náčelnictva na předání budoucímu náčelnictvu - jednoznačná organizační struktura, fundraising pro vícezdrojové financování, Klenova bouda a Samechov
	o Hledá se nový náčelník LLM
	● Vznikla nová strategie náčelnictva viz. Totemová deska 140
	Ohnivec – strážce ligové dýmky – T. Parák - Wičákha

	● Deník ohnivce - Betaverze Ohivecké příručky
	● Akce
	o Podzimní ohnivecké setkání - setkání a sdílení zkušeností, inspirace a nabití se energií. Téma Ohnivectví v běžném životě
	o Jarní klíčení - seberozvoj. Téma hrdinství
	o Ohnivecká čotokva - účastníci pořádali výroční sněm LLM
	● Budoucí akce
	o 3.-5.11.2023 Podzimní ohnivecké setkání
	o Jaro 2024 Jarní klíčení
	o Duben 2024 Táboření absolventů ohniveckých čotokev
	o Květen 2024 Výroční sněm LLM
	o Listopad 2024 Ohnivecké setkání
	o
	M. Havrlík - Nechodí

	● Udržování kontaktů se spřátelenými organizacemi
	o OWC, WROP - Polská ÚROP, LLM SK
	● Pozvánka na vyrábění tyčí se slovenskými woodcraftery
	● Pozvánka do týmu sociálních sítí LLM
	o Tým Illeyawin, Vážka, Nechodí - hledají posily
	o Cíl je předehnat YMCU v počtu liků na facebooku
	● Akce
	o Dětský den na Pražském hradě
	o Točník - převzala Domča z VR
	o Lážoplážo - bude navázáno akcemi Lážopoplážo a Lážopředplážo
	o Pokládání kamenů zmizelých za woodcraftery
	● Budoucnost - Setkání CZ/SK/PL woodcrafterů
	o Plánování společných akcí
	D. Laštovičková

	● Online setkání 1x měsíčně
	● Setkání náčelníků malé lóže - probírána budoucnost akcí pro ML v lize
	○ Představení Woodcrafterského minima
	● Velké hry - letos vyhráli Bobři, všech her se zúčastnili 3 kmeny
	○ Stará praha - Ťapáč
	○ Stapa Černého vlka - Trilobit
	○ Čiwawa - Todi  - šifrovačka
	○ Kiwendotha - Strážci údolí
	● Pozvánka na Velké hry - nejen pro dětské kmeny
	F. Chmel - základny (Fram a Jahodina)

	● Fram
	o Brigáda - rekonstrukce - podlaha v podkroví, koupelny, natírání štítu, dotace 936 185 kč
	o Čeká nás - výměna dveří, podlaha salónu, nové podhledy v koupelně, oprava omýtky v chodbě, kumbály v podkroví
	● Jahodina
	o prováděcí projekt, rozpočet, podpis smlouvy s dodavatelem, snaha o odkud okolního pozemku, žádost na vrt, žádnost o dotazi z fondu životního prostředí, přiznaná dotaze 12 milionů z MŠMT, podepsaná smlouva s stavební firmou
	o budoucnost v debatě odpoledne
	P. Hlaváčová - Tawasenta – Svitek pro ML

	● Svitek pro malou lóži
	○ pozastaveno kvůli plánovaným úpravám Svitku
	● Dokončená studna na Samechově - kromě dlažby a odtokového kanálku - přislíbeno Břekem
	○ Zatím jen užitková voda
	● Setkání rodinných kmenů na Samechově - 28.4.-1.5.2023 táboření, plnění činů, rozdělávání ohně (křesání, tření dřev), divadélko, sněm
	M. Lehký – vzdělávací akce pro členy LLM, Banát

	● Čotokva malé lóže
	● Náčelnické zkoušky - únor/březen 2024, přihlašování se spustí v průběhu přístího týdne
	● Revize vzdělávání
	○ Vypršela akreditace MŠMT. Nově může být v Národní soustavě kvalifikaci, není jisté.
	○ Co učit? Koho vzdělávat? Povinnost pro některé funkce? - bude se řešitv  dalších pár měsících (do konce března)
	● Tábor v Banátu
	○ začátek srpna 2023, 20 dětí, financováno dotací MZV ČR v 100% výši
	Petr Vilhelm - Willy – časopis Woodcraft

	● 809 orlích per
	● 62 titulů
	● 6 mistrovství
	● 9 dotazů v dotazárně - Výzva k využívání dotazárny
	● 3 schůzky
	● Revize Svitku - dotazník v totemové desce (jen zhruba 11 odpovědí), začne se revizí Svitku ML
	● Woodcrafterské minimum - informace v totemových deskách, testování v dětských kmenech, diskuze v září pro pražskou a středočeskou oblast, diskuze pokračovala večer před SZ
	Aleš Sedláček - Tokaheya – Kosák

	● Práce na sadu - pod dozorem Břeka jako sadaře
	● Dřevní brigáda - dřevo zbývá, příště se bude věnovat čas i jiným věcem
	● Potřeba posílit senné brigády
	● Sklizeno 600kg jablek - mošt za 200 kč
	● Prostor na úschovu kol a nový dřevní pro uvolnění místa na kola
	Pavel Spálený - Yučikala

	● Odkaz v lize
	○ Fotografie, ÚROP, Šéfredaktor Bizoního větru, sázení Totemové desky
	● Poukazování na důležitost IT
	● Poukázání na zrušení online setkání náčelnictva
	Kamila Válková

	● Počet členů LLM 1430 (říjen 2023, -30 meziročně) - 1244 ve kmenech, 88 v rodech a 98 stráží
	● 25 rodů, 38 kmenů, 98 stráží
	● Vznikl kmen Zuyá Wička, zrušen Rod ze Želichova
	Lucie Vaňková

	● Účetní zisk 1 379 727,13kč
	● Skutečný zisk 168 tisíc
	● Další šablony by měly být leden/únor a čerpání možná od září 2024
	● Předávání účetnictví Petrovi Kopřivovi (Výrovi)
	Kontrola hlasovacího zařízení: 54 hlasů. Přišla Dita Laštovičková Todi.
	Hlasování o účetní uzávěrce:
	Pro: 51  proti: 0  zdržel se: 2
	Návrh schválen.
	Zpráva kontrolní a revizní komise

	● Většina bez připomínek
	● Připomínky
	o Účetnictví
	▪ Pozvolna doplňovaný systém účetních směrnic
	▪ Číslování dokladů v účetnictví
	● chybějící čísla v některých číselných řadách ovlivněna způsobem využívání účetního software
	▪ do sbírky listin ve spolkovém rejstříku již byla uložena závěrka roku 2022, ač zatím nebyla schválena.
	● zveřejněno na základě požadavku MŠMT v souvislosti s jeho vrchnostenským postavením při poskytování dotací
	o Účetní doklady - pokladny
	▪ drobné formální nedostatky (košilky, podpisy) ve větším množství
	o Dotace
	▪ formální nedostatky v předkládaných dokladech
	▪ některé doklady nepředloženy vůbec
	● zjištěné nedostatky byly dodatečně objasněny a vyřešeny, případně bylo přislíbeno doplnění dokladů a formulářů do registru kmenů (což si však již KRK neměla příležitost ověřit)
	o Ostatní
	▪ není nastavena úplná systematičnost a jednotnost v zakládání a archivaci smluv a dalších dokumentů
	● Nebyla zjištěná žádná závažná pochybení ani problémy
	Chlup – Návrh příspěvky 2024

	● Příspěvky zůstanou ve stejné výši
	● V příspěvcích bude online verze časopisu místo tištěné
	● Tištěná verze bude k dispozici za předplatné 280 kč
	● Posun termínu úhrady příspěvků na 31. ledna, od 1. února pokuta 50 za započatý měsíc zpoždění
	● Diskuze
	○ Medvěd: Co dělat s nezájmem o tištěnou verzi časopisu?
	■ Případná ztráta se zadotuje a příští rok se uvidí jestli je vydávání tištěné verze žádoucí.
	○ Netopýr: Plus tistěného, přečtou si časopis rodiče, online by ho spíš neotevřeli
	■ Chlup souhlasí že tištěná verze může být příjemnější, ale je více tištěných časopisů, které skončí nepřečtené
	○ Yuči: Má pocit, že to je reálně zvýšení příspěvků
	○ Chirurg: Neměřitelnost čtenosti tištěné varianty vůči elektronické a srovnání výsledků.
	Výše členských příspěvků - Návrh (beze změn ve výši, jen přeformulování skupin)

	● Osoba nad 15 let     650
	● Dítě do 15 let včetně     350
	● Student 450
	● Důchodce 450
	● Invalidní důchodce 450
	● Rodina 800
	● Rodinný příslušník     0
	● Platit rodinné příspěvky mohou osoby blízké žijící ve společné domácnosti. Do příspěvku lze zahrnout i studenty do 26 let žijící mimo tuto domácnost. Tento typ příspěvku se váže pouze k typu příspěvku ”Rodina”.
	● Zařazení do kategorií členských příspěvků se vztahuje k 31.12. Předcházejícího kalendářního roku
	Hlasování o výši příspěvků pro rok 2023 ve znění návrhu.
	Pro: 51  proti: 1  zdržel: 1
	Návrh schválen.
	Úkol náčelnictvu

	● Vzhledem ke zjištěné nekozistenci publikovaných verzí stanov a vnitřního řádu sněm zástupců ukládá náčelnictvu:
	○ Revizi usnesení sněmů zástupců za posledních 10 let týkající se úprav stanov a vnitřního řádu a zajištění publikace v platném znění (do 30.11.2023)
	○ Vypracovat návrh změn stanov a vnitřního řádu týkající se povinností náčelníků kmenů LLM a pravomocí kmenů LLM
	● Debata
	○ Top: Nekonzistence se zanesla zhruba před 10 lety, když se měnila Liga na zapsaný spolek. Náčelnictvo tehdy dostalo za úkol udělat úpravu stanov/vnitřního řádu.
	Hlasování o návrhu
	Pro: 51      proti: 0  zdržel: 2
	Klenova Bouda - Jahodina - Filip Chmel

	● Dostupnost běžkařských tras a sjezdovek na lyžování v blízkosti.
	● Jednání s městem o odkupu pozemku kolem budovy
	● Prosklená čelní stěna s tesanými větvemi.
	● Suterén -varianty kolárna a lyžárny s místem na skútr
	● Náklady
	○ Pořízení nemovitosti 4,5 M kč
	○ Projektová příprava 1,2 M kč
	○ Rekonstrukce 32,1 M kč
	○ Odkup pozemku a vrt 0,3 M kč
	○ Autorský dozor a technický dozor investora 0,3 M kč
	○ Kořenová čistička + Biotop 1,5 M kč
	○ Tepelné čerpadlo 2 M kč
	○ Fotovoltaika 0,5 M kč
	● Zdroje
	○ Kanadský dar 6 M kč
	○ MŠMT 12 M kč
	○ SFŽP 5,6 M kč
	○ Dary. dotace, vlastní zdroje, úvěr, … 15 M kč
	● Motivace
	○ Nová ligová základna
	○ Odhad zisku až 2 M ročně (ze začátku 0,5 M)
	● Debata
	○ Stín: Kolik bude stát vyzkoušení si zajímavých technologií a/nebo třeba prosklená stěna
	■ Filip: Je to příležitost jak přilákat investory.
	○ Waštélaka: Proč nemít projekt jako objekt k podnikání a tedy neplatit DPH?
	■ Filip: Není to možné
	○ Medvěd: Co se bude  Je možno projekt zrušit i když je podepsaná smlouva?
	■ Filip: Udělá se harmonogram na příští rok s dodatkem a poté práce nebudou pokračovat dokud SZ znovu nerozhodne jinak. Pokud by SZ rozhodl, že už se nebude pokračovat, tak se zaplatí poplatek dodavateli a vypořádá se dotace od MŠMT.
	○ Yuči: Špatná dostupnost. Mělo náčelnictvo mandát na to podepsat takovou smlouvu?
	■ Filip: Odpovědnost nese náčelnictvo. Případný prodej by neměl být problém, nebojí se o to. Mandát náčelnictva byl na jednání o smlouvě.
	■ Marťa: Náčelnictvo má mandát nakládat s prostředky podle stanov.
	○ Jelen: Rizika shánění peněz na zbylé zdroje. Byly osloveny nějaké banky?
	■ Nebyly, není ještě částka o kterou by se mělo žádat. Existuje tabulka kalkulací na půjčku 15 M kč a LLM by měla být schopná splatit do 15 let ze zisku základen.
	○ Zelí: Byl se na Jahodině podívat a v zimě je cesta neshůdná. V létě po dešti je cesta také potenciálně nesjízdná.
	■ Cesta se upraví a v zimně bude jezdit správce na skůtru.
	Samechov - Petr Vilhelm

	● Nový název? - Tábořiště Soví louka
	○ Táboří tam Hinajankaga (v překladu něco se sovy)
	○ Je tam celoročně ke slyšení puštík
	○ Moudrost, vzdělávání
	● Táboření od roku 1925
	● Louka je ligově používaná
	● Dosažitelné místo ve středu republiky - dojezd autem až na louku, 0,5km od vlaku, 1,5h z Hlavního nádraží
	● Darovaná chata je na zbourání
	● Stavba nové budovy by měla nahradit naplánovanou stavbu pevné kuchyně, na kterou již byla vyhrazena částka 1 M kč
	● Budování
	○ Příprava terénu svépomocí
	○ Komín, … externí dodavatel
	○ Nábytek, vybavení svépomocí
	○ Svépomocí nevyrobitelné kusy nábytku
	● Hrubý rozpočet 4 M kč
	○ základy, komín, …
	● Středisko woodcrafterské moudrosti
	○ Primárně mířené na členy LLM s prioritizací nad ostatními uživateli
	○ čotokvy, kurzy, tábory menších kmenů, …
	○ kapacita louky 30 lidí
	○ účelem by neměl být zisk
	● Projekt Woodcrafterský víkend
	○ jednou za měsíc (2 měsíce)
	○ setkávání členů LLM
	○ možnost patronátu nad nedalekým
	○ vybudování woodcrafterská knihovna
	● Příležitost pro všechny zkusit svépomocí vybudovat novou základnu
	● Debata
	○ Lucka: Není ani možnost pronajímat chatu pro zisku, kvůli určení pozemku k rodinné rekreaci.
	○ Illeyawin: Je to buď Jahodina nebo Samechov nebo jde pokračovat v obojem?
	■ Lucka: Projekty by asi mohli běžet současně.
	○ Filip: Líbí se mi Samechov, ale nepřijde mi reálné dodělat to do roku 2025.
	● Dotazy:
	○ Lucka: Vyčíslení daru Laitových přes 21 tis. Samechov je s pozemkem problematický – nikdy nelze získat dotace pro dětské kmeny.
	○ Tokaheya: Tábory tam mohou být do té doby, než si někdo bude stěžovat – riziko
	○ Další problém je zastavěnost – procento zastavěnosti. Nelze stavět větší než na půdorysu Laitovic chaty.
	○ Lucka: sloučit pozemky nejdou, obec je přísná. Stavba by musela vzniknout ne místo chaty Laitovic, ale na druhém pozemku, kde je malá Vavrdovic chata (možno zastavit 15%)
	○ Willy: jedna věc je stavební úřad a pak obec, kde začínáme mít velmi dobré vztahy
	○ Klokša: Z čeho bude dotovány 4 mil.
	○ Willy: Nebude se stavět chata Klen, ale může se prodat Jahodina
	○ Lucka: mohly by jít oba projekty souběžně. Samechov nikdy nebude vydělávat, Jahodina je jako Fram, je to projekt do budoucnosti. Nejsou to protichůdné projekty.
	○ Filip: co je protichůdné je, že Jahodina musí být do roku 2025. Klenův dar zbývá 1 mil., dát oběma rok a zatím na Samechov připravit stavební dokumentaci a povolení.
	○ Šawonda: Mám pocit, že náčelnictvo na to teď nemá peníze. Řekněme to rovnou.
	○ Lucka: Samechov má uznaný 1 mil. Lze ho využít na přípravu, na začátek stavby, … Musíme se rozhodnout, kam zbývající 1 mil. z daru dáme.
	Klubovna kmene Bobrů -  Kotval - Jelen

	● Bobři získaly novu budovu na klubovnu, která potřebuje rekonstrukci
	● Není projekt
	● Žádost o mandát náčelnictvu aby odsouhlasil dar podobný daru Trilobitům na Jurtu z loňského roku
	● Debata
	○ Medvěd: Co je myšleno dodadováním o pozemku?
	■ Jelen: Pozemek pod tím a přístupová cesta je obce. Jedná se o pronájmu pozemku na 30 let.
	Diskuze k projektům

	● Medvěd: Do čeho se má vlastně investovat?
	○ Chlup: Jako náčelnictvo bychom chtěli vidět projekt, ale proces byl zdlouhavý a nároční řešit mimo SZ a náčelnictvo s mandátem by mohlo proces urychlit.
	○ Jelen:
	● Výr: Jak by Bobři spláceli půjčku?
	○ Jelen: Rozbor na to máme a zvládli bychom to splácet.
	● Tokaheya: Klubovna pro kmen velikosti Bobrů je dobrá věc a klubovna pro ně dává smysl.
	● Medvěd: Co za ty peníze chcete dosáhnout?
	○ Jelen: Bude probíhat rekonstrukce, za tuhle částku bychom to dostali do provozuschopného stavu nebo to náčelnictvo zavrhne.
	● Yuči: Proč na to náčelnictvo nemá mandát, když mělo mandát na jahodinu?
	○ Chlup: Protože pro Bobry by to byl dar.
	● Maqiemi: Co je potřeba dodělat v klubovně Bobrů?
	○ Jelen: Udělat nové záchody, …
	● Nechodí: Nelíbí se mu personifikace projektů. Bobry by podpořil, budou pak dodávat lidi co budou využívat právě ligové základny. Jahodina je investice do budoucna.
	● Chlup: Odsouhlasil by projekt Bobrů a o Samechově a Jahodině by hlasoval příští rok
	● Buck: Pokud se má Jahodina splácet, tak by se asi měla více pronajímat nečlenům. Samechov nemá ligovou základnu, věci se dějí na Willyho pozemku.
	○ Chlup: K tomu byl schválen milion na táborové stavby, ale teď tu máme nový projekt, který má dopad i na ostantí projekty. U projektu na Jahodině se počítá s kombinací pronájmu členů i nečlenům.
	● Willy: Není fond na Samechov.
	○ Lucka: Fondy blokují peníze. Šablony by mohly být cesta k penězům na chatu na Samechově.
	● Filip: Jahodina byla koncipovaná na menší částku, zvedla se hlavně díky covidu
	● Zelí: Liga neroste, nevznikají nové dětské kmeny, které by třeba naplnili Jahodinu 40 lidmi. Investice do (nových) kmenů by měla mít prioritu, tun. klubovna Bobrů by měla mít větší prioritu. Samechov taky dává smysl pro vzdělávání nových vedoucích. ...
	○ Medvěd: Provoz ligy je ze 70% dotován a ta situace je dočasná, musíme se nějak zajistit. Jahodina je cesta k lepší soběstačnosti. Za 20 let by nám měli alespoň z nějaké části pokrýt náklady.
	○ Todi: Náčelnictvo přes shánění peněz nemá čas na to sehnat člověka co bude shánět lidi co povedou  nové dětské kmeny.
	○ Tokaheya: Skauti mají taky základnu v lidech co se věnovali zajištění organizace a pak až začali nabírat větší množství členů.
	● Willy: Měli bychom rozhodnout mezi Jahodinou a Samechovem na úkor druhého.
	○ Medvěd: Není reálné podpořit oba projekty a dostavět srub na Samechově do dvou let.
	○ Willy: Navrhuje hlasovat o prodání Jahodiny nebo pokračování v projektu.
	● Illeyawin: Lze na Samechove postavit srub?
	○ Wičháka: Musí se dodržet 40% nezastavěné plochy. Zbývá málo místo na rozšiřování na spodním pozemku, na horním pozemku by šlo postavit srub pro rodinnou rekreaci.
	● Chlup: Chceme investovat do Samechova, ale potřebujeme sehnat člověka co se bude věnovat fundraisingu.
	● Waštélaka: Je jistota, že není možná změna územního plánu?
	○ Medvěd: Úřady řekli že by to šlo, ale bylo by to na dlouho.
	○ Tokaheya: Ze zkušenosti 4 roky pokud je nakloněno představenstvo.
	● Zlobr: Zbude po stavbách na Samechově místo táboření?
	○ Willy: mělo by zbýt dost místa.
	● Yučikala: Kdy se sežene fundraiser?
	○ Filip: Až se vyřeší po dotacích rozpočet, budou se stanovovat podmínky na pozici.
	○ Tokaheya: Potkávám se s takovými lidmi a peníze na provoz nám nedají. Jen když se to bude hodit do jejich účelu.
	Kontrola hlasovacího zařízení: 54 hlasů, přišla Dita Laštovičková Todi.
	Usnesení SZ - Klubovna kmene Bobrů

	● SZ uděluje mandát náčelnictvu LLM poskytnout kmeni Bobrů účelový ddar z prostředků kanadaského daru za účelem rekonstrukce klubovny takto:
	○ Dar v výši maximálně 650 000 kč
	○ Bezúročnou půjčku ve výši maximálně 300 000 kč s odloženou splatností 2 roky
	Hlasování o udělení mandátu náčelnictvu ve věci klubovny kmene Bobrů.
	Pro: 53  proti: 0  zdržel: 1
	Návrh schválen.
	Usnesení SZ - Jahodina - Klenova bouda

	● Sněm zástupců schvaluje, aby se pokračovalo v projektu Jahodina.
	Hlasování o pokračování v projektu Klenova bouda.
	Pro: 49  proti: 5  zdržel: 0
	Návrh schválen.
	Usnesení SZ - Investiční objekty

	● Se ukládá náčelnictvu:
	○ Pokračovat v projektové přípravě stavby srubu na Samechově a na příštím sněmu zástupců představit způsob dalšího financování.
	○ Zahájit stavbu Klenovy boudy dle SOD a na příštím sněmu zástupců představit způsob dalšího financování.
	Hlasování o investičních objektech LLM.
	Pro: 51  proti: 0  zdržel: 3
	Návrh schválen.
	Vstup do Pražské rady dětí a mládeže

	● Administrativní pomoc s dotacemi atd.
	● Zkouška práce s krajskými radami dětí a mládeže
	● Debata
	○ Tokaheya: u ostatních krajů nepůjde vstoupit jako celá liga
	○ Todi: Liga je moc malá aby sama o sobě prosazovala své cíle na státní nebo i krajské úrovni
	○ Yuči: V čem je to lepší než ČRDM?
	■ Lokální zastoupení, např. u magistrátu
	Usnesení SZ - Vstup do Pražské rady dětí a mládeže

	● SZ schvaluje vstup LLM do Rady dětí a mládeže hlavního města Prahy.
	Hlasování o vstupu do RDMP.
	Pro: 49  proti: 0  zdržel: 4
	Návrh schválen.
	Kalendárium

	26.-28.1. Setkání náčelníků malé lóže - Chlup
	23.-25.2. Náčelnické zkoušky - Marťa
	15.-17.3. Jarní klíčení - Ohnivecké společenství
	22.-24.3. Náčelnické zkoušky - Marťa
	12.-14.4. Stará Praha
	12.-14.4. Bloudění woodcrafterů
	12.-14.4. Dřevní brigáda Kosák - Tokaheya
	19.-21.4. Táboření účastníků ohniveckých čotokev
	26.-28.4. Oslava 30 let kmene Strážců údolí
	3.-5.5. Setkání rodinných kmenů
	17.-19.5. Výroční sněm LLM
	17.-19.5. Čiwawa
	7.-9.6. Stopa Černého vlka
	7.-9.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya
	14.-16.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya
	21.-23.6. Senná brigáda Kosák - Tokaheya
	12.-28.7. Táboření na Kosím potoce
	23.-25.8. Putování Malé lóže
	13.-15.9. Točník - Domča z VR
	27.-29.9. Kiwendotha
	27.-29.9. Tawiskara
	1.-3.11. Ohnivecké setkání - Ohnivecké společenství
	23.11. Sněm zástupců
	Změna programu

	Hlasování o přesunutí schválení usnesení před další debatu.
	Pro: 52  proti: 0  zdržel: 0
	Návrh schválen.
	Schválení usnesení

	USNESENÍ SNĚMU ZÁSTUPCŮ LLM
	KONANÉ 21.10.2023 V ZŠ TUCHLOVICE V TUCHLOVICÍCH
	SZ bere na vědomí
	● zprávy členů náčelnictva, kontrolní a revizní komise a ÚROP
	● předběžný termín příštího Sněmu zástupců 23. listopad 2024
	● vznik kmene: Zuyá Wičhá
	● časový harmonogram akcí LLM pro další období do 31.12 2024
	SZ schvaluje:
	● účetní závěrku za rok 2022
	● výši členských příspěvků pro rok 2024 takto: děti do 15 let – 350 Kč; studenti, důchodci – 450 Kč; osoby nad 15 let – 650 Kč, rodiny – 800 Kč. Členský příspěvek stávajících členů je nutno uhradit do 31. 01. 2024 včetně na ústředí.
	● zvýšení členských příspěvků od 1. února 2024 pro stávající členy za každý měsíc prodlení platby o 50 Kč
	● pro stanovení kategorie výše příspěvků je rozhodné datum 31.12. 2023
	● zaplacením příspěvku vzniká nárok na online verzi časopisu Woodcraft; tištěná verze už bude dostupná pouze po uhrazení předplatného pro dané období
	● předplatné časopisu Woodcraft v tištěné verzi (4 čísla) je pro rok 2024 stanoveno na 280 Kč
	● noví členové mají možnost platit pouze poměrnou část členských příspěvků podle počtu měsíců zbývajících do konce roku
	● Sněm zástupců schvaluje, aby se pokračovalo v projektu Jahodina.
	● Sněm zástupců schvaluje vstup LLM do Rady dětí a mládeže hlavního města Prahy.
	SZ uděluje mandát:
	● SZ uděluje mandát náčelnictvu LLM poskytnout kmeni Bobrů účelový dar z prostředků kanadského daru za účelem rekonstrukce klubovny takto:
	○ Dar ve výši maximálně 650 000 Kč
	○ Bezúročnou půjčku ve výši maximálně 300 000 Kč s odloženou splatností 2 roky
	SZ ukládá Náčelnictvu:
	●       Vzhledem ke zjištěné nekonzistenci publikovaných verzí Stanov a Vnitřního řádu sněm zástupců ukládá náčelnictvu:
	○ Revizi usnesení sněmů zástupců za posledních 10 let týkající se úprav Stanov a Vnitřního řádu a zajištění publikace v platném znění (do 30.11.2023)
	○ Vypracovat návrh změn Stanov a Vnitřního řádu týkající se povinností náčelníků kmenů LLM a pravomocí kmenů LLM
	● Pokračovat v projektové přípravě stavby srubu na Samechově a na příštím sněmu zástupců představit způsob dalšího financování.
	● Zahájit stavbu Klenovy boudy dle SOD a na příštím sněmu zástupců představit způsob dalšího financování.
	Hlasování o schválení usnesení.
	Pro: 52  proti: 0  zdržel: 0
	Návrh schválen.
	V Tuchlovicích 21. října 2023
	Pokračuje volná diskuze k akcím…
	Představení Vize LLM

	● Představení Michala Procházky (stráž LLM)
	● Kritické body pro LLM
	o Jasná organizační struktura a nastavené pozice v náčelnictvu a na ústředí - stanovená organizační struktura, popis dobrovolnických a proplácených akcí
	o Stabilizované náklady na ústředí – jak toho dosáhnout? LLM je uznanou organizací pro práci s dětmi a mládeží MŠMT – nové dotační výzvy a investice schvaluje náčelnictvo – nikdo se na LLM neobohacuje, získané prostředky jsou využity pro chod organizace
	o Kmeny splňují zákonné podmínky a podmínky dle stanov LLM – v současné době splňujeme na 65%
	o Funkční vzdělávací metodika – systém OP motivuje k činnosti – dochází k pravidelné či průběžné revizi SBK – sleduje současné seberozvojové a vzdělávací přístupy – konají se mezikmenové akce
	o Program dle myšlenek woodcraftu – chování členů napříč LLM odpovídá Woodcrafterskému zákonu – kmeny pořádají woodcrafterské sněmy, LLM pořádá 1 výroční sněm ročně.
	● Nelze dělat Vizi, pokud již teď něco nesplňujeme, proto
	● Plán pro náčelnictvo
	o Funkční kancelář LLM – jasně definovaná organizační struktura a kompetence se zodpovědností za odvedenou práci – je definované, která místa jsou placen, která dobrovolnická – splňuje podmínky uznané organizace MŠMT – reálný rozpočet, který dodržujem...
	o Funkční a kvalitní systém Náčelnických zkoušek a lesních škol – jsme to schopni opakovat- na základě NZ jsem opravdu schopný vést kmen
	o Funkční metodika pro vedení a činnost kmene
	o Funkční komunikační ekosystém – webové stránky – nový mailing – Newsletter
	o Máme náčelníka VL, který ví, co má dělat – 5x akce VL ročně, nastavený komunikační kanál
	o Pečujeme o kategorii 15-26
	o Funkční soběstačné základny se stabilními správci
	Diskuse
	Netopýr: mohl by existovat seznam pro hospodáře – máš odevzdat tehdy a tehdy to a to … má to vypadat takto
	Indi: nabízí pomoc s podobou nových NZ
	Diskuse o metodických materiálech
	Představení woodcrafteského minima

	● Je nutno zpracovat materiály z diskuze před SZ
	● Vychází 3 varianty A) revize Svitku ML – vyškrtnout předělat doplnit činy B) budeme pokračovat na Woodcrafterském minimu – bude z toho mistrovství, C) zaměříme se pouze na metodiku, jak plnit, jak pracovat, …
	● Tým cca 10 lidí, kteří se chtějí vyjadřovat, rozhodne mezi variantami. Skupina je otevřená.
	19:50 SZ ukončen
	V Tuchlovicích dne 21. 10. 2023
	………………………………….
	za předsedající SZ
	…………………………….…..
	za zapisovatele

